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STOCKHOLMS IDROTTSNÄMND PROTOKOLL NR. 8/2016      § 146-159 
 

Tid: Tisdagen den 22 november  kl. 17.30 – 17:44 

Plats: Stora kollegiesalen, stadshuset 

 

Justerat : 2016-11-28 
 

 

Emilia Bjuggren Bo Sundin 

    

     

  Erik Odenlid 

  Nämndsekreterare 

Ledamöter: 
Emilia Bjuggren (S)   Ordförande 

Bo Sundin (M)   Vice ordförande 

Josefin Salminen (S) 

Anders Lindell (MP) 

Pontus Holmgren (MP) 

Sophia Granswed (M) 

Billy Östh (M) 

Daniele Fava (L) 

Mikael Valier (KD) 

Ersättare: 
Joseph Zamani (S)  Tjänstgörande ersättare   

Alexandra Sjölin Falk (MP)  

Mariana Moreira Duarte (MP) 

Mehdi Oguzsoy (V)  Tjänstgörande ersättare 

Andreas Berglöf (M) 

Birgitta Persson (M) 

Annelie Stiglund (M) 

Richard Bengtsson (L) 

Mathias Mellgren (C)  
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Linda Runcrantz (Kommunal)  

Loa Bienen (Vision)  

Fredrik Månsson (SACO) 

Tjänstemän: 
Steinunn Á Håkansson tf. förvaltningschef, Carina Braun avdelningschef, Robert Sköld 

avdelningschef, Kersti Ruthström avdelningschef, Susanne Olsson enhetschef, Erik Odenlid 

nämndsekreterare, Lennart Öström administratör, Marie Norrberg registrator 

Förhinder  
Emil Johansson (S) 

Mia Ternlund (V) 

Jenny Schöldin (S) 

Alexander Lindholm (S)  
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Ärenden med personalrepresentation 
 

§ 146 
Fastställande av dagordningen 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar fastställa dagordningen.  

 

 

§ 147 
Anmälan av justerat protokoll 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar 

 

Idrottsnämnden godkänner anmälan av protokoll nr 7/2016 från nämndens sammanträde 

2016-10-25 som justerats 2016-10-28 

 

 

§ 148 
Justering av dagens protokoll 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar 

Ordföranden Emilia Bjuggren (S) utses att justera dagens protokoll tillsammans med vice 

ordföranden Bo Sundin (M). Som justeringsdag utses måndag den 28/11- 2016. 

 

 

§ 149 
Anmälan av delegationsbeslut 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar 

 

Anmälningarna läggs till handlingarna.  

 

Anmälan gjordes av: 
 

Beslut fattade enligt delegation  
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§ 150 
Övriga anmälningsärenden 
 
 

A. Remiss av förslag till program för södra Skanstull i stadsdelen Södermalm. 

B. Remiss av Kompletterande samråd om ny tunnelbana mellan Akalla och 

Barkarby station. 

C. Remiss avseende utpekande av områden av riksintresse för friluftslivet. 

D. Gubbängshallen – initieringsbeslut. 

E. Fullstor idrottshall intill Årstafältet – initieringsbeslut. 

 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar 

 

Anmälningarna läggs till handlingarna.  

 

§ 150 A. 

Särskilt uttalande 
 

Bo Sundin (M), Mikael Valier (KD) samt Mathias Mellgren (C) lämnar särskilt uttalande 

enligt följande: Vi välkomnar ambitionerna i programmet för södra Skanstull och vi är till och 

med beredda att öppna upp för en ännu högre exploatering för att få projektet att gå ihop rent 

ekonomiskt. Däremot är vi måna om att de idrottsytor och verksamheter som finns i området 

tas i beaktande i den kommande planeringen. Det är dock olyckligt att ett förslag som har så 

pass mycket inverkan på såväl nämndens som andra idrottsverksamheter inte behandlas i 

nämnden utan anmäls som en tjänsteskrivelse. Vi delar i mångt och mycket 

idrottsförvaltningens synpunkter kring hur programmets förslag påverkar verksamheten på 

Eriksdalsbadet på ett negativt sätt och vill därför skicka med en uppmaning till 

stadsbyggnadsnämnden att hitta en lösning som snarare skapar mervärden för badets 

verksamhet.  

 

Vi är dock kritiska till den inställning man har till rackethallens framtid. I såväl 

programförslaget som i idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande står det att man inte behöver 

låsa sig vid att hallen ska ligga kvar på den placering den har idag utan att man bör pröva 

alternativa placeringar. Vår erfarenhet är dessvärre att sådana vaga skrivningar brukar 

resultera i att någon annanstans blir ingenstans och det vore olyckligt. Det senaste året har tre 

stycken badminton- och rackethallar hotats, och i vissa fall tvingats till, nedläggningar av sin 

verksamhet eftersom staden vill använda den marken till annat. Vi har förståelse för att 

verksamheter ibland får flytta sig till följd av att Stockholm växer men det är viktigt att 

idrotten även finns med i den växande staden och att man, i det fall verksamheter tvingas 

flytta, aktivt arbetar för att hitta en ny placering i närområdet. Det måste gälla även för 

rackethallen i södra Skanstull.   
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Vi vet också att staden, i synnerhet Södermalm, lider stor brist på innehallar för bl.a. handboll 

och innebandy, något som påtalats av föreningslivet i många år men där mycket litet gjorts av 

staden. Med Södra Skanstull erbjuds nu ett utmärkt tillfälle att råda bot på denna brist i ett 

område med utmärkta kommunikationer. Sträckan från Zinkensdamm efter Ringvägen över 

Södra Skanstull till Globen och Tele2Arena bildar en sammanhängande kedja av olika 

idrottsanläggningar. I Södra Skanstull finns mellan broarna – där läget inte är så lämpligt för 

bostäder – utrymme för innehall(ar). Man kan tänka sig att bygga flera hallar ovanpå varandra 

och då spara in på infrastrukturen som behövs. Stora nivåskillnader i området gör det 

dessutom möjligt att bygga högt. Denna lösning har tagits upp tidigare i Idrottsnämnden men 

då fanns inget Södra Skanstull. 

 

Vi anser att Stockholm och Södermalm behöver detta tillskott och vill arbeta för att Södra 

Skanstull kan göras till ett idrottskluster som innefattar fler inomhushallar. 

 

 

§ 151 
Månadsrapport för oktober 2016 
dnr 01/02/312-2016 

 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande:  
 

Uppföljningen av ekonomi och verksamhet godkänns 

 

 

Ärendet 

 
Förvaltningens månadsprognos per oktober grundar sig på tertialrapport 2, kända förändringar 

samt utfall till och med oktober.  

Ett överskott om 2,3 mnkr redovisas jämfört med budget. För självkostnadshyror till fastig-

hetsnämnden redovisas ett underskott om 2,7 mnkr, vilket innebär att överskott om 5,0 mnkr 

redovisas exklusive underskottet för självkostnadshyror. Detta beror främst på överskott för 

hyror för Forsgrénska badet och Olympens idrottshall, att centralt reserverade medel i verk-

samhetsplanen inte kommer att förbrukas fullt ut samt att Högdalens sim- och idrottshall inte 

stängde som planerat. 

Årsprognosen för driftbudgeten inrymmer fortfarande osäkerhet främst avseende effekterna 

av stängda anläggningar och utvecklingen av sim- och idrottshallarnas försäljningsintäkter 

samt intäkterna för planhyror under hösten. 

Nämndens budget för investeringar uppgår till totalt 48,4 mnkr under 2016. Ingen 

nettoavvikelse beräknas i nuläget för utgifter.  

 

I tjänsteutlåtandet lämnas kommentarer till förvaltningens resultat, fördelat på drift och 

investeringar. 
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Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 

Bo Sundin (M), Daniele Fava (L), Mikael Valier (KD) samt Mathias Mellgren (C) lämnar sär-

skilt uttalande enligt följande: Vi har under lång tid sett hur intäkterna för träningskorten i 

stadens sim- och idrottshallar minskar, månadsrapporten för oktober 2016 är inget undantag. 

Trots att idrottsförvaltningen i år genomfört en omfattande marknadsföringskampanj av våra 

anläggningar och träningskort så ligger intäkterna lägre jämfört med motsvarande period förra 

året.  Kollar man på träningskort där all träning (inkl. gym och gruppträning) ingår är 

minskningen större jämfört med korten som endast avser bad.  Särskilt oroande är det att 

antalet besökare, och således intäkterna, minskat till följd av de problem som finns med 

otrygghet och sexuella trakasserier i våra sim- och idrottshallar. Vi anser att 

idrottsförvaltningen måste ta frågan på allvar och se till att nödvändiga åtgärder sätts in för att 

stävja brott, öka tryggheten och få tillbaka besökarna. Det är centralt att alla ska kunna känna 

sig trygga på stadens idrottsanläggningar och att staden tydligt markerar mot oacceptabelt 

beteende. De som bryter mot reglerna ska avvisas och nekas tillträde till anläggningen.  

 

Vi ser ett tydligt samband mellan det svalnande intresset för kommunala gymkort och ökad 

konkurrens av väldigt många nya kommersiella gym runt om i hela staden. För oss är detta ett 

tecken på att de kommunala gymmen spelat ut sin roll och att idrottsnämnden successivt, 

genom driftsupphandlingar, bör avveckla sina gymverksamheter. Vår uppfattning är att 

kommunen inte ska konkurrera på kommersiellt välfungerande marknader. Vi anser att de 

pengar som idrottsnämnden nu lägger på att täcka intäktsbortfallen på gymverksamheten 

istället bör investeras i idrottsnämndens kärnverksamhet - nämligen på barn-, ungdoms- och 

breddidrotten. 
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§ 152 

Eriksdalsbadet, utbyte av vattenreningen. Inriktning- och 
genomförandebeslut.  
Dnr 08.01.01/1006/2016 

 

BESLUT 

 
1. Idrottsnämnden godkänner redovisat förslag för ombyggnad av 

vattenrening i Eriksdalsbadet, till en beräknad sammanlagd utgift 

om cirka 13 mnkr samt en bedömd hyra om cirka 0,4 mnkr år 1. 

 

2. Idrottsnämnden ger förvaltningen rätt att beställa framtagning av 

erforderliga handlingar för att genomföra projektet från 

fastighetskontoret. 

 

Ärendet 
 

Vattenreningen på Eriksdalsbadet har krävt stora underhållskostnader 

de senaste åren. Förutom att förbättra vattenrening och 

driftsekonomi syftar projektet även till att ge såväl miljömässiga som 

arbetsmiljömässiga förbättringar. En besparing på cirka 200 000 

kWh per år har beräknats vara möjlig, om de åtgärder som föreslås 

utförs. 

Flera tekniska åtgärder planeras. Kontoret föreslår att nuvarande 

lösning ersätts med ett mer lättskött system med till exempel UV-lampor, 

Eco drift, optimerad flockdosering, flödesreglerande filtratpumpar 

med mera. Förslaget medför även en lägre driftkostnad. 

Inför genomförandebeslut kommer såväl systemhandlingar och 

förfrågningsunderlag att tas fram. Den sammanlagda projektkostnaden 

beräknas uppgå till 13 mnkr. Genomförandetiden 

beräknas sammanlagt uppgå till 2-3 månader. Projektet genomförs 

dock i etapper för att minska störningen på verksamheten i badet. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 153 

Remiss om Grönare Stockholm - Förslag till nya riktlinjer för 
planering, genomförande och förvaltning av stadens parker och 
naturområden 
Dnr  01.06-964/2016                             

 

BESLUT 

 
1. Som svar på remissen hänvisar idrottsnämnden till förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

2. Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

 

Ärendet 
 

Idrottsnämnden har från kommunstyrelsen mottagit remissen Grönare Stockholm. Förslag till 

nya riktlinjer för planering, genomförande och förvaltning av stadens parker och 

naturområden  

 

Idrottsförvaltningen är positiv till att det utvecklas en tydligare styrning och samordning för 

stadens parker och grönområden. Vidare är förvaltningen positiv till att en samordningsgrupp 

bildas, som samlar nämnderna för att underlätta styrning och operativt arbete. 

 

Idrottsförvaltningen anser det är av vikt att förtydliga förvaltningens roll i utveckling av 

grönområden och parker i avsnittet för ansvarsfördelning och styrning. Förvaltningens roll i 

utvecklingen och arbetet för att få fler stockholmare att vistas och motionera i naturen och 

förvaltningens samordning kan därför vara större än vad som indikeras i nuvarande plan för 

samordning. Även förvaltningens roll som utförare av biotopvård bör förtydligas då detta sker 

genom finansiering via Länsstyrelsen eller EU-bidrag och därmed inte via kommunala 

skattemedel. 

 

Vidare ser förvaltningen positivt på att grönstrukturerna, och hur dessa kan länkas samman, 

behandlas i kommande översiktsplaner.  

I kommande översiktsplaner är det därför viktigt att i ett tidigt stadie aktivt arbeta med att 

skapa förutsättningar för anläggande och underhåll av aktivitetsytor som exempelvis utegym 

och motions- och skidspår för att nämna några exempel. 

 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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Särskilt uttalande 
Bo Sundin (M), Daniele Fava (L), Mikael Valier (KD) samt Mathias Mellgren (C) lämnar sär-

skilt uttalande enligt följande: Närhet till attraktiva parker och grönområden är en av de 

viktigaste och mest uppskattade stadskvaliteterna bland stockholmarna. Grönska i form av 

små och stora parker, naturområden och välutformade gatumiljöer med träd, fickparker, gröna 

väggar och tak gör staden mer inbjudande. Men det räcker inte att parker och grönområden 

bara finns till utan de kräver en väl genomtänkt utformning och omsorgsfull skötsel för att 

berika stadsbilden och bidra till en vackrare och mjukare stadsbild, ge skugga, fånga upp 

regnvatten, rena luft, gynna den biologiska mångfalden och skapa en säkrare trafikmiljö. 

Dessa frågor blir extra viktiga i en tid när Stockholm växer och ställer krav på att 

miljöfrågorna beaktas i ett tidigt skede i stadsplaneringen. Då ansvaret för att utveckla parker 

och naturområden delas mellan ett flertal nämnder och bolag behöver processer och 

ansvarsfördelning vara tydliga. Just detta är syftet med riktlinjerna för ett Grönare Stockholm.  

 

Dessvärre skapar föreslagna riktlinjer knappast mer tydlighet. Riktlinjerna skapar snarare en 

allmän begreppsförvirring, inte minst i förhållande gentemot stadens miljöprogram och 

översiktsplan. Stadens miljöförvaltning beskriver saken väl, ”många olika begrepp används 

om samma sak och samma begrepp används för olika saker”. Detta innebär tyvärr att 

riktlinjerna riskerar att bli odugliga i förhållande till sitt syfte, nämligen att skapa en tydlig 

vägledning. Vi kan inte acceptera att staden beslutar om riktlinjer som gör stadens miljöarbete 

mer komplicerat för stadens verksamheter. Riktlinjerna ska finnas för att beskriva hur staden 

ska arbeta för att nå de mål som finns i miljöprogrammet och översiktsplanen, inte skapa 

förvirring. 

 

Givetvis krävs det också mer än övergripande riktlinjer för att förverkliga de positiva tankar 

som genomlyser dokumentet, det krävs även tillräckliga resurser. Stadens parker och 

grönområden behöver på många håll en upprustning, men det får inte ske på bekostnad av det 

löpande underhållet som vi upplevt sedan den rödgrönrosa majoriteten tog över ansvaret. Det 

finns många exempel på minskade ambitioner i stadsdelarna kring underhållet och inte 

kommer investeringarna göra det lättare med fler parker och grönytor att underhålla. Vi 

välkomnar den rödgrönrosa majoritetens treåriga investeringssatsning på grönstruktur men 

betonar att de stora utmaningarna ligger i att underhålla de parker och grönytor som redan 

finns.  

 

§ 154 

Möjligheten för personer med  funktionsnedsättning att delta i 
föreningslivet                                          
Dnr 03.03.993-2016 

 

 

BESLUT 
 
Som svar på skrivelsen hänvisar idrottsnämnden till förvaltningens tjänsteutlåtande och anför 

enligt följande:  

 

Syftet med stadens stöd till barn- och ungdomsverksamhet är att genom en bred 

föreningsverksamhet ge möjlighet till en omfattande och stimulerande fritid. Stockholms stad 

arbetar i enlighet med FN:s barnkonvention och en förutsättning för att stöd ska ges är att 

verksamheten följer intentionerna i barnkonventionen.  
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Föreningens verksamhet ska vara öppen för alla och ingen ska diskrimineras på grund av kön, 

könsöverskridande identitet eller uttryck, etnisk tillhörighet, religion eller annan 

trosuppfattning, funktionshinder eller sexuell läggning. En självklarhet är att alla, framför allt 

i unga år, får möjlighet att delta i föreningens verksamhet, träningar och tävlingar i lika stor 

utsträckning. 

Barn och ungdomar ska i föreningsarbetet ges möjlighet att både delta och påverka, för att 

därigenom få träning även i de demokratiska arbetsformerna. Föreningsstödet ska riktas så att 

stadens integrationsarbete fortsätter att utvecklas och att flickor och pojkar får del av stödet i 

så lika omfattning som möjligt. 

Detta är tydligt i de riktlinjer som beslutats av idrottsnämnden så sent som förra året. Det är 

därför av vikt att stadens föreningar efterföljer dessa när de tar del av stadens bidrag för 

föreningsverksamhet.  

Upptäcker förvaltningen föreningar bryter mot dessa riktlinjer ska dessa kontaktas skyndsamt. 

Bryter föreningar konsekvent eller på ett allvarligt sätt mot riktlinjerna bör andra åtgärder 

övervägas. 

 

Ärendet 
Daniele Fava (L) ställer i en skrivelse till idrottsnämnden frågor om idrottsrörelsens arbete för 

att möta behovet hos personer med funktionsnedsättning samt om förvaltningens arbete med 

dessa föreningar. I tjänsteutlåtandet beskrivs förvaltningens arbete, var information om 

verksamheterna finns samlad samt var intresserade föreningar kan få stöd och råd. 

 

 
 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till majoritetens (S), (V), (MP) förslag till beslut enligt 

följande:  

Som svar på skrivelsen hänvisar idrottsnämnden till förvaltningens tjänsteutlåtande 

 

Därutöver anför idrottsnämnden följande: 

Syftet med stadens stöd till barn- och ungdomsverksamhet är att genom en bred 

föreningsverksamhet ge möjlighet till en omfattande och stimulerande fritid. Stockholms stad 

arbetar i enlighet med FN:s barnkonvention och en förutsättning för att stöd ska ges är att 

verksamheten följer intentionerna i barnkonventionen. Föreningens verksamhet ska vara 

öppen för alla och ingen ska diskrimineras på grund av kön, könsöverskridande identitet eller 

uttryck, etnisk tillhörighet, religion eller annan trosuppfattning, funktionshinder eller sexuell 

läggning. En självklarhet är att alla, framför allt i unga år, får möjlighet att delta i föreningens 

verksamhet, träningar och tävlingar i lika stor utsträckning. 
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Barn och ungdomar ska i föreningsarbetet ges möjlighet att både delta och påverka, för att 

därigenom få träning även i de demokratiska arbetsformerna. Föreningsstödet ska riktas så att 

stadens integrationsarbete fortsätter att utvecklas och att flickor och pojkar får del av stödet i 

så lika omfattning som möjligt. 

Detta är tydligt i de riktlinjer som beslutats av idrottsnämnden så sent som förra året. Det är 

därför av vikt att stadens föreningar efterföljer dessa när de tar del av stadens bidrag för 

föreningsverksamet.  

Upptäcker förvaltningen föreningar bryter mot dessa riktlinjer ska dessa kontaktas skyndsamt. 

Bryter föreningar konsekvent eller på ett allvarligt sätt mot riktlinjerna bör andra åtgärder 

övervägas. 

Bo Sundin (M) yrkar för alliansen (M), (L), (KD) bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Ersättaryttrande  
Mathias Mellgren (C) anmäler följande ersättaryttrande:  

Om jag hade haft rösträtt så hade jag anslutit mig till Moderaterna, kristdemokraterna  och 

liberalernas förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och finner att idrottsnämnden 

beslutar enligt Emilia Bjuggren (S), Anders Lindell (MP) samt Mehdi Oguzsoy (V) förslag till 

beslut. 

Reservation 
Bo Sundin (M), Daniele Fava (L) samt Mikael Valier (KD) reserverar sig mot beslutet till 

förmån för förvaltningens förslag till beslut. 

Särskilt uttalande 
Bo Sundin (M), Daniel Fava (L), Mikael Valier (KD) samt Mathias Mellgren (C) lämnar sär-

skilt uttalande enligt följande: När P4 Stockholm ringde runt till flera friidrottsklubbar i 

Stockholms län för att fråga huruvida de tog emot personer med funktionsnedsättning visade 

det sig att det är långt ifrån alla som gör det. Detta trots att ett av kraven för att erhålla 

föreningsbidrag är att man inte får diskriminera personer med funktionsnedsättning. 

 

Vi ställde därför en fråga till förvaltningen om hur man säkerställer att föreningar som 

erhåller bidrag inte diskriminerar personer med funktionshinder. Tyvärr verkar svaret på 

frågan vara att man inte gör det. Vi har full förståelse för att det är svårt för vilken förening 

som helst att ta emot personer med vilka funktionshinder som helst, men skulle gärna se att 

kontrollen av de föreningar som erhåller bidrag från staden var bättre.  

 

Anledningen till att vissa föreningar inte tar emot personer med funktionsnedsättning behöver 

dock inte vara att de inte vill, utan att de inte vet hur de ska gå tillväga. Förvaltningen skriver i 

svaret på vår skrivelse att de föreningar som vill ha hjälp med att släppa in funktionshindrade 

kan vända sig till bl.a. idrottsförvaltningen, men det framgår inte riktigt vilken hjälp man som 

förening kan få. För de föreningar som vill öppna för personer för funktionsnedsättning men 

inte vet hur bör staden tillhandahålla hjälp i form av exempelvis utbildningar. 
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§ 155 

Remiss om Reviderat program för kvalitetsutveckling                                        
Dnr 01.06/784/2016    

 

 

BESLUT 
 

1. Som svar på remissen hänvisar idrottsnämnden till förvaltningens tjänsteutlåtande 

 

2. Paragrafen förklaras omedelbart justerad 

 

 
 

Ärendet 
 

I stadsledningskontorets förslag till reviderat program för kvalitetsutveckling beskrivs den 

inriktning och de ramar som ska gälla för stadens kvalitetsarbete. Det reviderade programmet 

ska fortsätta fungera som en gemensam plattform för utvecklingen av kvalitetsarbetet i staden.  

 

För att nå stadens vision 2040, ett Stockholm för alla, ett Stockholm som håller samman, är ett 

gemensamt program för kvalitetsutveckling välkommet och idrottsförvaltningen ser positivt 

på det nya programmet.   

 

 
 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 156 

Vanadislunden med omnejd - Remiss från kommunstyrelsen av 
motion 2016:81 av Bo Sundin och Sophia Granswed, båda (M)  
Dnr 2016/937 

 

BESLUT 
 
Som svar på remissen hänvisar idrottsnämnden till förvaltningens tjänsteutlåtande. 

Ärendet 

 
Bo Sundin och Sophia Granswed (båda M) har i en motion till kommunfullmäktige yrkat på 

utveckling av Vanadislunden och upphandling av Vanadisbadets drift. Inom staden pågår ett 

arbete med att analysera förutsättningarna för Vanadisbadet och förvaltningen kan därför inte 

ge några rekommendationer i frågan om utveckling eller drift av badet. Övriga förslag ligger 

inte under idrottsnämndens ansvar. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Bo Sundin (M) yrkar bifall till (M) och (KD) förslag till beslut enligt följande: 

 

Motionen tillstyrks 

 

därutöver anförs 

 

Vanadisbadet är ett klassiskt bad med en gedigen historia. Det var därför glädjande att 

Stockholms stad, efter en omfattande renovering, kunde nyinviga badet sommaren 2014. 

Även om badet åter är i drift så finns det fortfarande stor utvecklingspotential i området. 

Serveringen är undermålig, det saknas solstolar och annan service som skulle kunna ge badet 

en guldkant. Ovan nämnda saker ingår inte i kommunens kärnuppdrag och är således 

ingenting som kommunen ska tillhandahålla, däremot finns det alla möjligheter för andra 

aktörer att göra det. Idrottsnämnden bör därför upphandla driften av Vanadisbadet när 

nuvarande avtal löper ut, detta eftersom vi anser att det finns utrymme att skapa stora 

mervärden för badet såväl som för hela Vanadislunden.   

 

Vanadislunden är en av Norrmalms gröna lungor. Trots att parken ligger centralt så är 

användningen av parken begränsad, vilket är tråkigt givet att efterfrågan på grönytor är stort. 

Staden bör därför vidta åtgärder för att skapa en mer attraktiv park med fler verksamheter som 
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attraherar en bredare målgrupp. Vi vill bland annat satsa på bättre spontanidrottsytor, ytor för 

kulturverksamheter, serveringar och bättre belysning.  

 

 

 

Ersättaryttrande  
Mathias Mellgren (C) anmäler följande ersättaryttrande:  

Om jag hade haft rösträtt så hade jag anslutit mig till Moderaternas och kristdemokraternas 

förslag till beslut. 

Beslutsgång 
 

Ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och finner att idrottsnämnden 

beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Reservation 
Bo Sundin (M) samt Mikael Valier (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt förslag 

till beslut. 

 

 

§ 157 

Åtgärder på Hacksjöns skjutbana 
Dnr 09.01-1114/2016 

 

BESLUT 
 
Idrottsnämnden beslutar att avsätta 525 000 kronor för insatser på Hacksjöns skjutbana i 

enlighet med detta tjänsteutlåtande. 

 

Ärendet 

 
Hacksjöns skjutbana har belagts med skjutförbud. Åtgärderna för att upphäva förbudet 

beräknas kosta 750 000 kronor. Staden har ett avtal om regional användning med Huddinge 

kommun och Botkyrka kommun, som också äger banan. Förvaltningen föreslår att 

idrottsnämnden beslutar att avsätta 525 000 kronor för att finansiera stadens del av insatserna. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 158 

Förslag på tider för Idrottsnämndens sammanträden 2017 
Dnr 01.03/1216/2016 

 

 
BESLUT 
 
Idrottsnämnden beslöt att godkänna sammanträdesdatum för 2017 enligt redovisat förslag 

med förändringen att sammanträdesdag i april blir den 25 april istället för den 18 april. 

 

Ärendet 
 

Redovisat förslag till sammanträdesdatum utgår från stadsledningskontorets tidsplan för 

nämndernas arbete med bokslut och verksamhetsberättelse, uppföljning av budget, 

budgetunderlag samt verksamhetsplan. Förvaltningen har även sökt eftersträva 

samstämmighet med fastighetsnämndens datum. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Bo Sundin (M) yrkar för (M) bifall till  förvaltningens förslag till beslut med förändringen att 

sammanträdesdag i april blir den 25 april istället för föreslaget 18 april. 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enhälligt enligt Bo Sundin (M) förslag till beslut 

 

 

§ 159 

Information och övriga frågor                                        
 

A. Skrivelse angående utnyttjandet av konstgräsplaner 
 

Skrivelse av Bo Sundin m.fl. (M), Daniele Fava (L), Mikael Valier (KD), Mathias Mellgren 

(C) 

 
Utbyggnaden av konstgräsplaner tog fart på allvar efter valet 1998, då Allianspartierna 

genomförde en mycket omfattande satsning. Utbyggnaden har fortskridit i en hög takt sedan 

dess. Dock har ökningstakten mattats sen socialdemokraterna tog över styret av staden efter 

valet 2014. 
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Även om antalet konstgräsplaner har byggts ut i en snabb takt så är behovet fortsatt stort och 

fotbollsföreningarna efterfrågar ständigt fler planer. Därför är det olyckligt att nyttjandet av 

konstgräsplanerna på befintliga planer inte är optimalt i dagsläget. Söndag till och med fredag 

är planerna bokningsbara från kl. 08-00 – 22.00. På lördagar är planerna ej bokningsbara efter 

kl 18.00. Detta är ett enormt slöseri med resurser. Om de drygt 80 planerna var öppna 

ytterligare 4 timmar varje lördag i 40 veckor, skulle planerna kunna utnyttjas ytterligare 

12 800 fler timmar varje år vilket skulle bli ett rejält tillskott på tider för föreningslivet.  

 

Mot bakgrund av ovan önskar vi få svar på följande frågor: 

 

1. Varför är inte konstgräsplanerna tillgängliga för bokning under lördagskvällar? 

2. Vilka marknadsföringsåtgärder är förvaltningen beredd att genomföra för att får 

planerna uthyrda på lördagskvällar? 

3. Hur skulle bokningsläget förändras om samtliga konstgräsplaner hade öppet fram till 

22.00 på lördagskvällar? 

 

Stockholm 22 november 2016 

Bo Sundin m.fl. (M) 

Daniele Fava (L)  

Mikael Valier (KD) 

Mathias Mellgren (C) 

 
BESLUT 
 
Idrottsnämnden beslöt att lämna skrivelsen till förvaltningen för beredning 
 

§ 159 

Information och övriga frågor                                        
 

B. Fråga till förvaltningen från Daniele Fava (L) om skottning av 
konstgräsplaner. 
 

Daniele Fava (L) ställde frågan om när och hur förvaltningen skottar konstgräsplaner från snö 

och fick svar av avdelningschef Robert Sköld om förvaltningens rutiner kring detta.   

§ 159 

Information och övriga frågor                                        

C. Information från förvaltningsdirektören Steinunn Á Håkansson 
  

Förvaltningsdirektören informerade dels om den kommande studieresan till två anläggningar 

den 5/12. Anmälan till nämndsekreterare Erik Odenlid. 

 

Hon informerade även om en ”tjejmässa” den 7/12 i Farsta sim och idrottshall där framförallt 

tjejer i åldrarna 13 till 19 år ska ges möjlighet att prova på olika sporter.  
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Hon berömde även förvaltningen för att man ordnat bra skidspår på ett flertal ställen i staden, 

bl.a. på Stadion och Gärdet.  

 

 

Då inga fler övriga frågor fanns avslutade ordföranden sammanträdet kl. 17:44 


